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UMiG.0002.5.2023 

 

Protokół  

 XLI (nadzwyczajnej) sesji Rady Miejskiej w Rozprzy 

w dniu 05 czerwca 2023 r. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska otworzyła XLI sesję Rady Miejskiej  

w Rozprzy w dniu 5 czerwca 2023 r. o godz. 09.00 oraz przywitała radnych, zastępcę burmistrza  

i jego współpracowników oraz przedstawicieli społeczności Nowej Wsi. Powiedziała, że sesja została 

zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, na wniosek 

pięciu radnych Rady Miejskiej w Rozprzy - jest to tak zwana sesja nadzwyczajna.  

 

Następnie powiedziała, że obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

W dalszej kolejności przypomniała, że zgodnie z przepisami RODO podczas prowadzonych dyskusji 

w trakcie sesji nie należy używać danych osób prywatnych.   

Następnie poprosiła radnych o potwierdzenie obecności na tabletach.     

 

Podczas sesji obecni byli radni: 

1) Agata Bartkowska 

2) Krzysztof Biegański 

3) Józef Bielas 

4) Robert Kabziński 

5) Jolanta Krupa 

6) Hubert Łukasik 

7) Andrzej Matuszczyk 

8) Piotr Misztela 

9) Małgorzata Olczyk 

10) Anna Pawłowska 

11) Zdzisław Piątek 
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12) Teresa Sikorska 

13) Małgorzata Stępień 

14) Stanisław Rębeliński 

Nieobecny był radny Tomasz Gemel  

Lista obecności w załączeniu protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy                    

14 radnych, zatem obrady są prawomocne.      

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1) Artur Cubała - Zastępca Burmistrza    

2) Anna Kaźmierczak - Sekretarz Gminy 

3) Bogdan Górecki - Skarbnik Gminy 

4) Ewa Góral-Zielonka - radca prawny 

5) Przedstawiciele społeczności Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi (około 10 osób) 

reprezentujący 419 osób podpisanych pod postulatem w sprawie budowy hali w ramach 

rządowego programu „Olimpia - Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-

lecie pierwszych występów reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich” (m. in. Beata 

Tarnowska-Świerk - Przewodnicząca Rady Rodziców w Szkole Podstawowej w Nowej Wsi, 

Przemysław Stępień - mieszkaniec Nowej Wsi, Zofia Reszka - sołtys sołectwa Stara Wieś)  

 

Przed odczytaniem porządku posiedzenia wywiązała się dyskusja w sprawie daty umieszczonej  

na wniosku o zwołanie sesji Rady Miejskiej w Rozprzy. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Przewodnicząca Agata Bartkowska  

- Radna Teresa Sikorska     

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska powiedziała, że porządek obrad został przesłany                 

do radnych elektronicznie. Następnie pytała radnych wnioskujących o zwołanie sesji, czy chcą zgłosić 

uwagi do jego treści. 
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Wobec braku zgłoszeń Przewodnicząca odczytała porządek obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 

2) Ustalenie porządku obrad 

3) Propozycja zmian w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 

Rozprza na lata 2023-2036, poprzez zwiększenie wydatków inwestycyjnych w kwocie  

1,25 mln zł przeznaczonej na budowę boiska wielofunkcyjnego wraz zadaszeniem o lekkiej 

konstrukcji, łącznikiem i zapleczem sanitarno-szatniowym, przy Szkole Podstawowej  

w Nowej Wsi w latach 2023-2024 r. 

4) Propozycja zmian w sprawie zmiany budżetu i w budżecie gminy na rok 2024 uwzględniającej 

zmiany wprowadzone w pkt. 3 

5) Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie na budowę hali sportowej 

o wymiarach 38m x 19,5m przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi z programu Ministerstwa 

Sportu i Turystyki „Olimpia - Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie 

pierwszych występów reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich do realizacji w 2023  

lub w 2024r.  

6) Zakończenie obrad 

 

Punkt 3 

Propozycja zmian w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rozprza  

na lata 2023-2036, poprzez zwiększenie wydatków inwestycyjnych w kwocie 1,25 mln zł 

przeznaczonej na budowę boiska wielofunkcyjnego wraz zadaszeniem o lekkiej konstrukcji, 

łącznikiem i zapleczem sanitarno-szatniowym, przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi w latach 

2023-2024 r. 

 

Przeprowadzono bardzo szeroką dyskusję w kwestii, o którą postulują przedstawiciele mieszkańców 

gminy Rozprza, a mianowicie w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie budowy hali sportowej 

przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi w ramach programu Olimpia.   

 

W dyskusji wzięli udział: 

- radny Piotr Misztela 

- radna Teresa Sikorska 

- radna Jolanta Krupa 

- radny Robert Kabziński 
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- radna Małgorzata Olczyk 

- radny Hubert Łukasik 

- radna Anna Pawłowska 

- Mieszkańcy gminy Rozprza - przedstawiciele społeczności Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi 

- skarbnik Bogdan Górecki 

- Zastępca Burmistrza Artur Cubała 

- Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska 

- radca prawny Ewa Góral-Zielonka 

 

Podczas dyskusji ponoszono kwestie przemawiające „za” jak i „przeciw” złożeniu wniosku w ramach 

rządowego programu „Olimpia - Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie 

pierwszych występów reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich”. Najważniejsze argumenty to: 

1) Zajęcia wychowania fizycznego w Szkole Podstawowej w Nowej Wsi w okresie jesienno-

zimowym odbywają się w istniejącej sali gimnastycznej, dostępna powierzchnia ogranicza 

np. gry zespołowe.   

2) W ramach programu Olimpia powstanie sześć hal sportowych w powiecie piotrkowskim. 

3) Samo złożenie wniosku nie jest równoznaczne z budową hali - należy dać szansę 

mieszkańcom - złożyć wniosek i zobaczyć jakie będą koszty budowy. 

4) Inicjatywę złożenia wniosku w ramach programu Olimpia popiera znaczna część społeczności 

Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi i okolicy (postulat w tej kwestii podpisało 419 osób).  

5) Można się zastanawiać, czy hala w Nowej Wsi będzie wykorzystana, gdyż obecnie szkoła  

w tej miejscowości nie jest ogromną szkołą na tle pozostałych szkół w gminie Rozprza. Jednak 

Nowa Wieś się rozbudowuje, powstaje bardzo dużo nowych domów, przybywa rodzin  

z dziećmi. 

6) Hala w Nowej Wsi będzie przyciągać także okolicznych mieszkańców, nawet spoza gminy 

Rozprza. Jeśli hala byłaby dobrze zarządzana, może przynosić korzyści - chociażby zarabiałaby 

na podstawowe potrzeby związane z jej utrzymaniem. 

7) Szkoła w Nowej Wsi generuje wysokie koszty. Kilkanaście lat temu pojawiły się wątpliwości, 

czy uda się utrzymać tą szkołę. Jednak poczyniono wszelkie starania, aby nie doszło  

do likwidacji tej placówki.   

8) W Gminie Rozprza powstało wiele zobowiązań - rozpoczętych inwestycji, które należy 

zakończyć w pierwszej kolejności. Jest np. wiele dróg na terenie gminy, które wymagają 

odbudowy, czy miejsc wymagających doświetlenia - o to postulują mieszkańcy całej gminy.  
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9) Dobro dzieci i ich rozwój zdrowotny są ważniejsze niż budowa dróg czy oświetlenia.  

10) Różnorodność zajęć jakie można realizować w hali jest duża i być może dzieci, które mają 

ograniczony dostęp do aktywności fizycznej, rozwijałyby się zdecydowanie lepiej.  

11) Wszystkie dzieci mają prawo do godnego, komfortowego życia i jak najbardziej te warunki 

powinny być im zapewnione. Jednak hala z programu Olimpia jest, według pozyskanych 

opinii, mało komfortowa. Poza tym należy także mieć na uwadze inne dzieci i inne szkoły.  

W szkole w Milejowie dzieci uczą się pokątnie - tam nie ma komfortu nauki  

z powodu braku sal lekcyjnych. W szkole w Mierzynie także brakuje sal lekcyjnych.  

W budynku szkoły w Rozprzy przecieka dach - o tym też należy pamiętać. To wszystko 

generuje koszty. Poszukiwane są środki na realizację inwestycji w placówkach oświatowych. 

Podczas każdej sesji trwają rozmowy na temat zadłużenia gminy. Podejmowane są próby 

wybrnięcia z zadłużenia. Głównym powodem wzrostu zadłużenia gminy jest korzystanie  

z kolejnych dofinansowań na inwestycje, w których należy zapewnić także wkład własny. 

Złożenie wniosku i skorzystanie z dofinansowania w ramach programu Olimpia spowoduje 

kolejny wzrost zadłużenia i budowę hali o niskim standardzie.  

12) Hala modułowa z programu Olimpia różni się od hali balonowej tym, że jest dość dobrze 

izolowana i o wysokim standardzie. Kosztem kwalifikowanym w tym programie jest również 

ogrzewanie, założenie klimatyzacji, paneli fotowoltaicznych, pompy ciepła, więc koszty 

utrzymania samej hali byłyby niskie. 

13) Dzieci z okręgu Szkoły Podstawowej w Milejowie mogłyby być przywożone do Szkoły 

Podstawowej w Rozprzy i nie byłoby potrzeby rozbudowy budynku szkoły w Milejowie.  

14) Uczniowie Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi, pomimo braku pełnowymiarowej sali 

gimnastycznej, odnoszą sukcesy sportowe, nawet na arenie ogólnopolskiej.  

15) Problem braku odpowiednich warunków do aktywności fizycznej w Szkole Podstawowej  

w Nowej Wsi jest znany od wielu lat. W przeszłości był już przygotowany projekt budowy hali 

sportowej przy tej placówce szkolnej, natomiast nie doszło do realizacji tej inwestycji. Szkoła 

czeka na halę sportową od blisko 40 lat.   

16) Szkoła Podstawowa w Nowej Wsi również borykała się z problemami dotyczącymi zbyt małej 

ilości sal lekcyjnych. Duży wkład w remont m.in. pomieszczeń gospodarczych  

z przeznaczeniem na sale lekcyjne włożyli rodzice uczniów tej placówki. Środki finansowe 

były przekazywane przez Gminę, pochodziły także od sponsorów, osób fizycznych, osób 

prawnych. W ostatnim czasie z byłego pomieszczenia mieszkalnego, na drugiej kondygnacji 

budynku szkoły, powstał gabinet dyrektora, sekretariat, gabinet pedagoga i dodatkowe 
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łazienki. Natomiast z dotychczasowego pomieszczenia, w którym mieścił się gabinet 

dyrektora utworzono jedną z sal lekcyjnych.  

17) Możliwe rozmieszczenie hali na terenie przy szkole oraz możliwe struktury ocieplania zostały 

przekazane, w wersji papierowej, przez przedstawicieli społeczności szkoły w Nowej Wsi 

wszystkim obecnym na sesji (w załączeniu). 

18) Budowa i utrzymanie tradycyjnej hali murowanej z ociepleniem będzie generować wysokie 

koszty.   

19) Program Olimpia zakładał pozytywne zaopiniowanie 1000 wniosków z terenu całej Polski.  

Według uzyskanych informacji część złożonych wniosków w ramach programu Olimpia 

została odrzucona, natomiast 360 wniosków zostało pozytywnie rozpatrzonych (w ramach 

edycji ogłoszonej w br.). 

20) Hala przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi mogłaby stanowić zaplecze na wszystkie 

wydarzenia kulturalne w rejonie.   

 

W następnej kolejności głos zabrał Skarbnik Gminy Bogdan Górecki. Powiedział, że budżet Gminy 

Rozprza w 2023r. po stronie dochodowej wynosi około 70.000.000 zł, wydatki to 91.000.000, z czego 

ponad 32.000.000, to wydatki inwestycyjne. Czyli 1/3 budżetu przeznaczona jest na wydatki 

majątkowe - realizację zadań w zakresie budowy dróg, wydatki w jednostkach oświatowych, wydatki 

związane z kanalizacją, wodociągami. Ze środków na inwestycje (ponad 32.000.000 zł), 17.000.000 

stanowią środki zewnętrzne, które zostały pozyskane z różnych źródeł, natomiast 15.000.000 zł  

to są środki własne Gminy, które muszą zostać zapewnione poprzez wolne środki, które Gmina 

posiada w wysokości około 6.000.000 zł. Pozostała kwota do planowane kredyty, które trzeba  

zaciągnąć, żeby pokryć wydatki. Na rok 2024 zaplanowane zostały inwestycje na kwotę 7.500.000zł. 

Wynika to z przedsięwzięć, które zawarte są w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy. Z kwoty 

7.500.000 zł, 3.800.000 zł to środki zewnętrzne. Realizacja zadań inwestycyjnych i ich finansowanie 

wygląda bardzo dobrze. Natomiast relacje dochodów bieżących i wydatków bieżących - niestety 

budżet wygląda niezbyt dobrze. Planowany deficyt operacyjny Gminy wynosi blisko 6.000.000 zł. 

Wynika to z bieżących kosztów funkcjonowania jednostek (w tym oświatowych), z bieżących 

kosztów utrzymania dróg, wodociągów itd. Są to przede wszystkim koszty energii, mimo że ustalone 

zostały limity maksymalne, cenę po której zakłady energetyczne sprzedają prąd Gminie powodują, 

że koszty wzrosły prawie trzykrotnie. Mimo, że dążymy do tego, żeby energię oszczędzać, wzrost 

ceny powoduje, że ogólne koszty są dużo większe. Wpływ na to mają również regulacje ustawowe, 

jak np. wzrost minimalnego wynagrodzenia (który na przyszły rok planowany jest również w kwocie 
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blisko 500 zł). Nie przekłada się to niestety na udział Gminy w podatku dochodowym od osób 

fizycznych. Część podatków, które mieszkańcy gminy Rozprza płacą do budżetu państwa, wraca  

do Gminy, jednak te kwoty, w porównaniu do lat poprzednich są mniejsze lub na tym samym 

poziomie, mimo że wynagrodzenia rosną. Następnie dla przykładu Skarbnik powiedział, że w latach 

2018-2020 roczne wpływy z ww. tytułu wynosiły od 8.000.000 zł do 9.000.000 zł, w roku 2021 było 

to blisko 10.000.000 zł, a w roku 2022 udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych wyniosły 

8.300.000zł. Na rok bieżący zaplanowana jest kwota 8.200.000zł. Także blisko 1.000.000, 

1.500.000zł kwoty są mniejsze niż można byłoby się spodziewać.  

Następnie Skarbnik omówił kwestie zadłużenia Gminy. Powiedział, że nominalnie wartość 

zadłużenia na koniec ubiegłego roku, to niecałe 29.000.000 zł. Kredyty spłacane są na bieżąco, 

Gmina nie ma żadnych zaległości. Rosną natomiast koszty obsługi kredytów. 2-3 lata temu odsetki 

od kredytów kształtowały się na poziomie 400.000 - 500.000 zł rocznie, w chwili obecnej koszty  

te urosły do blisko 2.000.000 zł. Jest to spowodowane zmianą stóp procentowych i ich wpływem  

na oprocentowanie kredytów. Obecnie dodatkowy 1.000.000 zł kredytu, to jest około 80.000 zł 

rocznie dodatkowych kosztów z tytułu odsetek.  

Następnie powiedział, że inwestycje stanowią 30% budżetu Gminy i ponad 50% wydatków bieżących 

Gminy. W najbliższym czasie rozstrzygnięte zostaną postępowania przetargowe na duże inwestycje 

- stację uzdatniania wody w miejscowości Gieski, budowę chodnika wzdłuż drogi krajowej 91  

oraz na przebudowę (przystosowanie) pomieszczeń w Szkole Podstawowej w Mierzynie  

na pomieszczenia dydaktyczne. Trudno powiedzieć jakie będą wyniki tych postępowań, jakie oferty 

wpłyną, ale należy też pamiętać, że trzeba będzie zapewnić wkład własny Gminy  

i ewentualnie trzeba będzie dołożyć środki własne Gminy.  

W kwestii inwestycji dotyczącej hali w ramach Programu Olimpia, z dostępnych założeń, kalkulacji 

wynika, że koszt budowy wyniósłby ok 5.000.000 zł, z czego dofinansowanie wyniosłoby  

ok. 2.500.000 zł, drugą połowę należałoby dołożyć z budżetu Gminy. 

 

W dalszej kolejności Zastępca Burmistrza Artur Cubała powiedział, że dyskusja w sprawie budowy 

hali w Nowej Wsi w ramach programu Olimpia trwa od marca br. Następnie przypomniał główne 

argumenty „za” i „przeciw”. Powiedział, że decyzje rady nie zawsze są decyzjami przyjemnymi. 

Trzeba wybierać nieraz między trudnymi sprawami, a taka właśnie zaistniała. Sprawa budowy hali 

wywołała także szeroką dyskusję w oświacie. Odbyło się między innymi wspólne posiedzenie stałych 

komisji Rady Miejskiej w Rozprzy w dniu 28 marca br., gdzie wszyscy dyrektorzy szkół mieli okazję, 
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przy udziale przedstawicieli społeczności Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi, wypowiedzieć się co do 

problemów w swoich szkołach. Następnie przypomniał najważniejsze problemy w każdej ze szkół: 

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Niechcicach składał wniosek o termomodernizację szkoły, która 

obecnie jest w trakcie realizacji.  

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mierzynie wnioskowała o realizację kolejnego etapu prac  

w związku z koniecznością dostosowania pomieszczeń poddasza na sale dydaktyczne. Przetarg  

na realizację tego zadania zostanie rozstrzygnięty w czerwcu.  

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rozprzy wnosi o naprawę dachu budynku, który ma ponad 20 lat 

i jest przykryty papą. Corocznie wydatkowane są spore sumy, aby doraźnie poprawiać stan 

techniczny dachu, aby nie przeciekał.   

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszowie wnosi o potrzebę wykonania termomodernizacji 

budynku głównego, co przyczyni się do zmniejszenia kosztów ogrzewania.  

Odnośnie kosztów ogrzewania Zastępca Burmistrza powiedział, że w porównaniu do roku 2022  

w roku 2023, o blisko 1.000.000 zł większe są koszty utrzymania ogólnie sfery oświatowej, czyli szkół. 

Jest to związane ze wzrostem energii. Przypomniał, że energia na chwilę obecną jest zablokowana 

na poziomie 800 zł za MWh, a przetargi pokazały kwoty 2.500 zł. Także trzeba się liczyć z tym,  

że szkoły w Straszowie, w Niechcicach, w Nowej Wsi, przede wszystkim należy objąć programami 

termomodernizacji.  

Następnie Zastępca Burmistrza powiedział, że: 

- Dużym problemem jest zbyt mała liczba pomieszczeń dydaktycznych w szkole w Milejowie. Okolice 

Milejowa się rozbudowują. Powstało duże  zapotrzebowanie na miejsca w szkole. Obecnie w szkole 

jest 144 uczniów, a 160 zdeklarowanych jest na przyszły rok szkolny. Dzieci w tej szkole uczą się 

także na korytarzach. Jesteśmy w fazie projektowania terenu w kwestii rozbudowy szkoły.  

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi zwracała się z problemami braku sali gimnastycznej, 

ale i termomodernizacji, która zostanie wykonana. 

Dodał także, że szkoły, które będą miały wykonywaną termomodernizację zyskają nie tylko pod 

względem zmniejszenia kosztów ogrzewania, ale i pod względem wizerunkowym.  

 

W dalszej kolejności Zastępca Burmistrza rozwinął temat inwestycji w Szkole Podstawowej w Nowej 

Wsi. Pierwszą kwestią jest termomodernizacja, czyli wymiana okien i ocieplenie całego budynku.  

Z audytu wyniknie co z dachem szkoły, gdyż jest w nieciekawej kondycji. Z pewnością dach będzie 

wymagał remontu. Także ogrodzenie szkoły jest bardzo zniszczone.  
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W dalszej swej wypowiedzi Zastępca Burmistrza stwierdził, że jest sens budowy hali przy szkole  

w Nowej Wsi, tylko projekt, który zakłada Program Olimpia wskazuje na wiele wątpliwości. Uchwała 

nr 22 Rady Ministrów z dnia 14 lutego 2023 r. w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod 

nazwą "Program Olimpia - Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie pierwszych 

występów reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich" ogłoszona w Monitorze Polskim 

Dziennika Urzędowego RP wskazuje jak ma być złożony wniosek i jak ma wyglądać hala. Nabór jest 

rozłożony na 2 lata 2023-2024. Najbardziej zastanawia przy tym projekcie zapis w rozporządzeniu, 

który mówi, że obiekty w technologiach lekkich powłok są wielokrotne tańsze w budowie,  

ale droższe w utrzymaniu, głównie z uwagi na niski wskaźnik izolacyjności przegród. W tymże 

rozporządzeniu jest też zapis odnośnie rodzaju zadań realizowanych w ramach projektu. Jest to już 

wymienione z nazwy - nie budowa hali, która tytularnie bardzo ładnie została ujęta, ale budowa 

zadaszenia o stałej konstrukcji. I możliwe są do realizacji trzy warianty wykonania zadaszenia.  

Po pierwsze jest to zadaszenie łukowe hali o konstrukcji z drewna klejonego warstwowo z powłoką 

membranową. Drugie rozwiązanie to zadaszenie łukowe hali o konstrukcji metalowej z powłoką 

membraną. I wariant trzeci - zadaszenie metalowe o konstrukcji samonośnej. Kolejnym punktem  

w rozporządzeniu są obowiązkowe elementy wyposażenia hali i mają to być mobilne strzelnice 

laserowe na minimum 4 stanowiska strzeleckie. Taka strzelnica to jest koszt około 200.000 zł i jest 

to niekonieczny wydatek. Kolejnym punktem, który nie współgra z planem termomodernizacji szkoły 

w Nowej Wsi, to zablokowanie inwestycji na tym budynku na okres 10 lat (ponieważ taka jest 

trwałość projektu). Dach wymaga naprawy i przy termomodernizacji należałoby ten dach wykonać. 

Gdyby doszło do wybudowania hali i założenia kolektorów słonecznych, to automatycznie nie 

możemy nic zrobić z budynkiem szkoły przez okres 10 lat, a tyle ten dach nie wytrzyma.  

W kwestii finansowania regulamin mówi jasno, że do wniosku należy załączyć dokumenty 

potwierdzające posiadanie lub zapewnienie otrzymania środków finansowych, innych  

niż dofinansowanie w wysokości umożliwiającej realizowanie zadania w terminie określonym  

we wniosku. Skarbnik wspomniał temat związany z kredytami i kosztami ich obsługi. Następnie  

posłużył się danymi z Piotrkowa Trybunalskiego, gdzie wnioskowano o dofinansowanie w ramach 

Programu Olimpia - tam hala o podobnych gabarytach (o jakie wnosi społeczność Szkoły 

Podstawowej w Nowej Wsi) ma kosztować około 5.500.000 zł, gdzie blisko 3.200.000zł mają to być 

środki własne jednostki samorządu terytorialnego.   

Następnie dodał, że omawiany program, nie jest w chwili obecnej dobry dla Gminy Rozprza.  

Są gminy, które wnioskują w ramach tego programu, są gminy, które obserwują sytuację na dzień 

dzisiejszy (i Rozprza do nich należy) i są gminy, które żałują.  
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Zastępca Burmistrza powiedział także, że zaletami hal z programu Olimpia są szybka budowa  

i ochrona przed deszczem, ale nie są to tak ważne atuty, aby można było ryzykować realizację tej 

inwestycji. Dodał, że jak Skarbnik wcześniej wspominał jest wiele inwestycji zaczętych, wiele 

zobowiązań, które należy wykonać dla dobra mieszkańców. Za niedługo rozpocznie się budowa drogi 

w Białocinie. Jest wiele spraw związanych z kolejnymi inwestycjami i wielkimi niewiadomymi, 

ponieważ pewne środki  zostały przyznane wcześniej, chociażby na budowę chodników przy DK91,  

i obejmują wartości zadań sprzed dwóch lat, a ceny znacznie wzrosły. Przetarg będzie zorganizowany 

w czerwcu, a jego wynik to wielka niewiadoma. Jest wiele inwestycji, które zostały zaczęte  

i są wpisane w budżet, zatem należy je realizować. Dodał, że zawsze czynione są starania, aby 

wykonywać zadania kosztem jak najmniejszego zadłużenia. Przypomniał, że planowany deficyt 

Gminy Rozprza w kwocie 10.000.000zł, zakończył się w ubiegłym roku na kwocie nieco ponad 

1.000.000 zł.   

W dalszej części wypowiedzi Zastępca Burmistrza dodał, że ważnym i strategicznym punktem  

w inwestycjach na rok bieżący jest budowa ujęcia wody w Gieskach, które zasili pierścień wodny  

i rozwiąże problem braku wody na terenie gminy Rozprza w czasie letnich upałów. Zatem 

oświadczył, że nie neguje budowy hali, czy sali przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi, tylko 

program, który nie do końca jest dobry. 

 

W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska podsumowała 

powyższe wypowiedzi i oznajmiła, że szanuje zdanie każdego przedmówcy. Podkreśliła, że zawsze  

udawało się dbać o równoważny rozwój gminy w kwestiach priorytetowych. Następnie 

wypowiedziała własne zdanie w omawianej sprawie. Powiedziała, że przekonują ją informacje, 

pozyskane na temat hal wybudowanych kilka lat temu, świadczące o tym, że hale w ramach 

Programu Olimpia się nie sprawdziły. Dodała, że jak najbardziej hala w Nowej Wsi jest potrzebna. 

Czynione są wszelkie starania, aby Szkoła w Nowej Wsi jak i każda inna, w miarę możliwości 

finansowych była przyjazna uczniom. Jednak hala w ramach programu Olimpia nie jest dostosowana 

do naszych warunków klimatycznych, a robienie w niej dużych imprez byłoby wręcz niemożliwe  

ze względu na temperaturę i warunki przebywania przez dłuższy czas. 

 

Przed przystąpieniem do głosowania uchwały radca prawny Ewa Góral-Zielonka zwróciła uwagę  

na przepisy ustawy o finansach publicznych, które w art. 230, 233 przewidują wyłączną inicjatywę 

Burmistrza w przypadku projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
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oraz w przypadku projektu uchwały budżetowej, więc podjęcie przez Radę Miejską w Rozprzy 

uchwały wbrew tym przepisom wiąże się z istotnym naruszeniem prawa i prawdopodobieństwem 

sięgającym niemal 100% uznania takich uchwał za nieważne przez organ nadzoru tj. Regionalną Izbę 

Obrachunkową. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska powołując się na zapisy Wojewody powiedziała, 

że przewodniczący rady winien zwołać sesję rady również w razie załączenia przez radnych 

projektów uchwał, których zgodność z prawem budzi wątpliwości. Zatem zarządziła głosowanie nad 

uchwałą załączoną do wniosku o zwołanie sesji nadzwyczajnej.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza na lata  

2023-2036 poprzez zwiększenie wydatków inwestycyjnych w kwocie 1,25 mln zł przeznaczonej  

na budowę boiska wielofunkcyjnego wraz zadaszeniem o lekkiej konstrukcji, łącznikiem i zapleczem 

sanitarno-szatniowym, przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi w latach 2023-2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Józef Bielas, Robert Kabziński, Jolanta Krupa, Hubert Łukasik, Piotr Misztela, Teresa Sikorska 

PRZECIW (8) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Andrzej Matuszczyk, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, 

Zdzisław Piątek, Stanisław Rębeliński, Małgorzata Stępień 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Gemel 

 

W wyniku głosowania - 6 głosów „za”, 8 „przeciw” uchwała nie została podjęta.  

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska wyjaśniła, że punkt czwarty z automatu jest 

nieaktualny.  
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Skarbnik Gminy Bogdan Górecki dodał, że punkt czwarty i piąty jest pochodną punktu trzeciego.  

W punkcie trzecim wnioskujący o sesję przygotowali projekt uchwały dotyczący Wieloletniej 

Prognozy Finansowej z wprowadzeniem omawianej inwestycji do planowanych przedsięwzięć. 

Projekt uchwały w punkcie 3 nie uzyskał wymaganej większości. Wpływa to na punkt czwarty i piąty. 

Zatem z automatu nie przyjmuje się zmian w budżecie.  

 

 

Punkt 4 

Propozycja zmian w sprawie zmiany budżetu i w budżecie gminy na rok 2024 uwzględniającej 

zmiany wprowadzone w pkt. 3 

 

Punkt 4 nie został zrealizowany w związku z niepodjęciem uchwały w pkt 3. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie na budowę hali sportowej  

o wymiarach 38m x 19,5m przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi z programu Ministerstwa 

Sportu i Turystyki „Olimpia - Program budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie 

pierwszych występów reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich do realizacji  

w 2023  lub w 2024r. 

 

Punkt 5 nie został zrealizowany w związku z niepodjęciem uchwały w pkt 3. 
 

Punkt 6 

Zakończenie obrad 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Bartkowska podziękowała za udział w obradach i zamknęła                 

XLI sesję Rady Miejskiej w Rozprzy.  

Obrady zakończono o godz. 10.36 dnia 05 czerwca 2023 r.    

 

              Przewodnicząca Rady Miejskiej   

                         Agata Bartkowska        

Protokolant  
Aleksandra Jarosz  
inspektor 


